
RADA GMINY GASZOWICE
44·293 Gaszowice, ul. Rydułtowska 2

Protokół Nr BR - 0052/L/IO
z sesji Rady Gminy Gaszowice

z dnia 20 maja 2010 r.

W obradach uczestniczyło (na stan 15 radnych) - 15 radnych.
Lista obecności - zał. do protokołu.
Uczestniczyły również osoby zaproszone jak w liście obecności - zał. do protokołu

Ad. 1
Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.
Przewodniczący Rady otworzył sesję i powitał wszystkich obecnych słowami: "Otwieram
Sesję Rady Gminy Gaszowice Nr L (50), witam zaproszonych gości, witam radnych".
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji na obecną
chwilę uczestniczy 15 radnych podkreślił tym samym, że obrady są prawomocne.

Ad. 2
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji, który radni otrzymali
wraz z zawiadomieniem o sesji.
Porządek obrad przedstawia się następująco:

I. Część merytoryczna

1. Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.

2. Przedstawienie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 kwietnia 2010 roku.

4. Sprawozdanie z prac Wójta.

- informacja o przetargach

5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.

6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.

7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów.

8. Informacja o projektach organizacyjnych szkół na rok 201012011.

9. Informacja o stanie zdrowia mieszkańców gminy, funkcjonowanie ośrodków zdrowia na

terenie gminy.

10. Informacja na temat planowanego wypoczynku letniego dzieci młodzieży z terenu

Gminy w 2010 r.

11. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010,

b) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Miastu Rybnik,

c) podjęcie uchwały w sprawie: określenia szczegółowego sposobu konsultacji z radami

działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami

wymienionymi wart. 3 ust. 3 projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach

dotyczących działalności statutowej tych organizacji.
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12. Bieżące sprawy.

13. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

PRZERWA

Wznowienie obrad około godz. 16.30

II. Część uroczysta z okazji XX - lecia Samorządu Terytorialnego

14. Przemówienie i podziękowania Wójta oraz Przewodniczącego Rady Gminy.

15. Wręczenie okolicznościowych dyplomów i podziękowań.

16. Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, a następnie zwrócił się z zapytaniem czy
ma ktoś jakieś uwagi - propozycje zmian - do przedstawionego porządku obrad.

Nie wniesiono uwag do przedstawionego porządku obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 kwietnia 2010 roku.
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Gminy i radni mieli możliwość zapoznania się zjego treścią.
Protokół czytali: Marek Masarczyk, Gabriela Oślizło, Piotr Górecki, Henryk Fabisz, Maria
Knapik, Halina Rybarz-Adamik, Renata Bienek, Adam Grzelec, Ryszard Jacek, Mieczysław
Szymik, Józef Szawerna.
Nikt z w/w radnych nie wniósł uwag do treści protokołu.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie punktu
"Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi" z protokołu Nr BR - 00521XLIX/IO
z dnia 29 kwietnia 2010 roku.
Wiceprzewodniczący Rady - p. Ewa Biernacka odczytała punkt "Interpelacje, wnioski,
zapytania i odpowiedzi" z protokołu, o którym mowa powyżej.

Wójt w uzupełnieniu na interpelację nr 3 - poinformował, że 20 maja br. odbyła się narada z
dyrektorami szkół i przedszkoli, na której między innymi został ustalony harmonogram
objazdu placówek oświatowych przez pracowników Referatu Gospodarki Publicznej
i Inwestycji w związku z planowanymi do wykonania remontami i inwestycjami.
Poinformował, że budżet szkół w niektórych rozdziałach na obecny czas jest wykonany
w 70%. Przede wszystkim zakup oleju opałowego dla potrzeb Gimnazjum i Szkoły
Podstawowej w Czernicy spowodował, że wydatki wzrosły. Po przeanalizowaniu wszystkich

.wydatków w budżecie remonty w szkołach zostaną przeprowadzone w kwocie około 60
tysięcy złotych. Poinformował, że po obfitych opadach deszczu w Szkole Podstawowej
w Czernicy przecieka dach, w związku z tym trzeba przeprowadzić jego naprawę.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do
protokołu.
Nikt z radnych nie wniósł uwag.
Następnie Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.
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Protokół przyjęto w głosowaniu:
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
1 - głos "wstrzymujący się"

Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad. 4
Sprawozdanie z prac Wójta.
Wójt Gminy przedstawił informację o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym tj.
od 30 kwietnia 2010 roku do 20 maja 2010 roku.

1. 6 maja odbyło się spotkanie robocze z sołtysami.
2. 6 maja odbyło się również zebranie sprawozdawczo-wyborcze ZNP w Szczerbicach;
3. 8 maja odbył się na Orliku turniej piłkarski drużyn młodzieżowych o puchar Wójta

Gminy z okazji Dnia Strażaka i festyn w Łukowie Śl. W tym dniu gościliśmy również
strażaków z Miasta Bruntal;

4. 9 maja odbył się turniej skata wRogowie;
5. 11 maja w Starostwie Powiatowym w Rybniku odbyło się spotkanie nt. wyjazdu

przedstawicieli gmin powiatu do Rumunii, dożynek powiatowych, które odbędą się w
Świerklanach oraz Powiatowego Przeglądu Artystycznego;

6. 11 maja odbyło się Czernicy spotkanie osób niepełnosprawnych oraz seniorów
powyżej 85 roku życia;

7. 12 maja na rynku w Rybniku odbyła się akademia z okazji Dnia Strażaka;
8. 19 maja odbyła się Gminna Rada Sportu;
9. 20 maja odbyła się narada z dyrektorami szkół i przedszkoli.

Następnie Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym podpisał następujące
zarządzenia:

l. Dziewięć zarządzeń w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 20 l O;
2. zarządzenie w sprawie zatwierdzenia regulaminu "Programu budowy przydomowych

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Gaszowice";
3. zarządzenie w sprawie zatwierdzenia regulaminu "Programu Ograniczenia niskiej

emisji w gminie Gaszowice.

Ponadto Wójt poinformował, że od 16 maja 2010 roku po ogłoszeniu przez Wojewodę
pogotowia przeciwpowodziowego również na terenie powiatu rybnickiego prowadzone są
przez gminę działania w związku z opadami deszczu. Zostały podtopione budynki
jednorodzinne, zalane piwnice w związku z podwyższeniem się poziomu wody w niektórych
miejscach na terenie naszej gminy. Najgorsza sytuacja jest na ulicy Biernackiego w
Szczerbicach, odcinek ulicy Fabrycznej, zalewisko na ulicy Polnej w Piecach. Poinformował,
że we wszystkich sołectwach na terenie gminy strażacy pompują wodę z piwnic.
Największą stratą jest to, że został zniszczony przez wodę z potoku przepust w rejonie
Pogwizdowa w Gaszowicach przed torami kolejowymi. W dniu 19 maja br. po decyzji
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Rybniku został w całości rozebrany i
potok wrócił do swego pierwotnego koryta. W związku z działaniem wody został podmyty
nasyp kolejowy, i w związku z tym w dniu 18 maja zamknięto tor kolejowy pomiędzy
Rydułtowami a Suminą. W najbliższym czasie zostanie dowieziony z kopalni materiał
niezbędny do uzupełnienia podmytej skarpy. W dniu dzisiejszym tj. 20 maja odbyło się
kolejne spotkanie z przedstawicielami Polskich Kolei Państwowych i ustalono, że po
przywróceniu ruchu pociągów w tym rejonie zostaną podjęte czynności w zakresie odbudowy
zniszczonego przepustu. Dodał, że zniszczenie to zostało zgłoszone jako katastrofa
budOW~ do wojewody, w związku z czym istnieje możliwość uzyskania dOdatkowyc~



środków finansowych na odbudowę tego przepustu. Podsumowując Wójt stwierdził, że
przepust spełniał swoją rolę i powinien zostać odbudowany.

Sekretarz Gminy przedstawiła informację o przeprowadzanych przetargach w okresie
międzysesyjnym tj. od 29 kwietnia 2010 r. do 20 maja 2010 r.
W dniu 28.04.2010 odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym na Budowę
wodociągów na terenie Gminy Gaszowice: ul. Lipowa w Lukowie Śl. oraz ul.
Powstańców w Czernicy.

Złożono nastenuiace ofertv:

Nr Nazwa (firma) i adres wykonawcy Cena * Termin Okres
wykonania* !!warancii*

1. "Manek-Instal" Emanuel Adamczyk 78301,47 zł 30.06.2010 36 miesięcy43-250 Pawłowice, ul. Kolonia Studzieńska (brutto)

2. P.P.H.U. "BUDREN" Władysław Kwapisz 83834,00 zł 30.06.2010 36 miesięcy44-330 Jastrzębie Zdrój, ul. Armii Krajowej 25 (brutto)

3. "IN STAD" Adam Rojek 83 105,31 zł 30.06.2010 36 miesięcy44-251 Rybnik, ul. Zapłocie 26a (brutto)
Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych i Budowlanych

80021,70 zł4. "JAF" Sp. z 0.0. (brutto) 30.06.2010 36 miesięcy
44-203 Rybnik, ul. Mikołowska 107
KODA Firma Usługowo - Budowlana Mrozek Konsuela,

76617,71 zł5. 44-370 Pszów
(brutto) 30.06.2010 36 miesięcy

Ul. Bohaterów Westerplatte 12/6

6. Zakład Robót Specjalnych Budowlanych Sp. z 0.0. 101 163,02 zł
30.06.2010 36 miesięcy44-280 Rydułtowy, ul. Strzelców Bytomskich 8/7 (brutto)

Przedsiębiorstwo Produkcyjno - Usługowo - Handlowe
79090,44 zł7. "ARKOM" Sp. z 0.0. (brutto) 30.06.2010 36 miesięcy

43-410 Kończyce Małe, ul. Jaziellońska 25a
Do realizacji wybrano ofertę nr 5

W dniu 05.05.2010 odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym na
"Przebudowę drogi gminnej - ulicy Górniczej w Czernicy - km 0+000 - 0+140"

Zł flrtożono nastenurace o e tv:

Cena * Termin Okres
Nr Nazwa (firma) i adres wykonawcy wykonania* gwarancji*

1. Petbud Sp. z 0.0. 215 255,42 zł 31.08.2010 24 miesiące43-262 Radostowice, ul. Dworcowa 61 (brutto)

2. Zakład Brukarski Remigiusz Trawiński 336400,15 zł 31.08.2010 24 miesiące47-400 Racibórz, ul. Solna 25 (brutto)

3. Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Sp. z 0.0. 249 268,22 zł 31.08.2010 24 miesiące47-400 Racibórz, ul. Adamczyka 12 (brutto)

4.
Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego Sp. z 0.0. 290 231,99 zł 31.08.2010 24 miesiące
44-207 Rybnik, ul. Gliwicka 179a (brutto)

Do realizacji wybrano ofertę nr 1

W dniu 14.05.2010 odbyło się otwarcie ofert w przetargu nieograniczonym na
"Remont dróg gminnych - ulice: Sobieskiego, Dębowa, Stara w Czernicy, Wolności
(boczna) w Lukowie Śl. oraz Wiejska (boczna) w Gaszowicach".
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Złożono następujące oferty;

Nr Nazwa (firma) i adres wykonawcy Cena * Termin Okres
wykonania* gwarancji*

l. Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego Sp. z 0.0. 103021,33 zł 16.07.2010 24 miesiące44-207 Rybnik, ul. Gliwicka 179a (brutto)
Rejonowe Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Rybnik

93389,96 zł2. Sp. z 0.0. 16.07.2010 24 miesiące
44-201 Rybnik, ul. Jankowieka 51 (brutto)

..Do realizacji wybrano ofertę nr 2

Do przedstawionych informacji w zakresie w/w sprawozdania nie wniesiono uwag.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do Wójta dotyczącym terminu uruchomienia
kanalizacji sanitarnej na terenie naszej gminy wybudowanej wspólnie z Miastem Rybnik
w ramach programu ISPA. Wójt odpowiada, że podtrzymuje zdanie Pana Kopera i
kanalizacja ma być uruchomiana w miesiącu maju bieżącego roku. Przewodniczący Rady
dodał, że trwa już to tak długo, jeżeli w najbliższym czasie nie będzie jasnych informacji w
sprawie kanalizacji to zostanie zaproszony Pan Koper na sesję Rady Gminy w celu
przedstawienia przyczyn zaistniałej sytuacji, a konkretnie podania terminu możliwości
wykonania przyłączy kanalizacyjnych przez naszych mieszkańców.

Ad. 5
Sprawozdanie z posiedzenia .Komisji Rewizyjnej, które odbyło się w dniu 17.05.2010 r.
o godz. 1400 w sali Nr 21 Urzędu Gminy Gaszowice przedstawiła Gabriela Oślizło -
Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Kontrola dowolnie wybranego przetargu. (Wójt Gminy. Ustalany na bieżąco)
2. Analiza materiałów na sesję, sprawy bieżące

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja Rewizyjna
dokonała kontroli realizacji przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia
publicznego na remont elewacji budynku Urzędu Gminy Gaszowice, który został
przeprowadzony w 2009 r. Celem kontroli było sprawdzenie procedury przetargowej wraz z
realizacją w/w zadania - efektywność, rzetelność i jakość jego wykonania oraz środków
przekazanych z budżetu gminy na jego realizację zgodnie z podpisaną umową. Na
posiedzeniu komisji p.o Kierownika Referatu Gospodarki Publicznej i Inwestycji - pan
Ireneusz Wojtek przedstawił procedurę przetargową wraz z realizacją zadania oraz
odpowiadał na pytania członków komisji. Odrębny protokół z przeprowadzonej kontroli jest
w trakcie sporządzania, zostanie przedstawiony Radzie Gminy na kolejnej sesji Rady Gminy.

Ad. 6
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych,
Zdrowia i Młodzieży, które odbyło się w dniu 18.05.2010 r. o godz. 800 w sali Nr 21 Urzędu
Gminy Gaszowice przedstawiła p. Halina Rybarz - Adamik - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Sprawozdania pielęgniarek szkolnych na temat stanu zdrowia dzieci i młodzieży
za rok 2009 z uwzględnieniem sytuacji bieżącej.
2. Informacja na temat planowanego wypoczynku letniego dzieci i młodzieży
z terenu gminy.
3. Materiały na sesję i sprawy bieżące.

~
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Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska
i Finansów, które odbyło się w dniu 18.05.2010 r. o godz. 1400 w sali Nr 21 Urzędu Gminy
Gaszowice przedstawił p. Adam Grzelec - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

1. Informacja o eksploatacji oczyszczalni ścieków w Suminie, analiza kosztów za rok
2009 oraz przedstawienie sytuacji bieżącej - Wójt, Kierownik Referatu Ochrony
Środowiska i Rozwoju Gminy oraz Kierownik Oczyszczalni Ścieków w Suminie

2. Sprawozdanie w zakresie działań na rzecz ochrony środowiska w gminie - Wójt,
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska iRozwoju Gminy

3. Materiały na sesję, sprawy bieżące
Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Ad.8.
Informacja o projektach organizacyjnych szkół na rok 201012011.
Wójt przedstawił informację dotyczącą projektów organizacyjnych szkół i przedszkoli na rok
2010/2011.
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do
informacji w tym zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.

Ad.9.
Informacja o stanie zdrowia mieszkańców gminy, funkcjonowanie ośrodków zdrowia na
terenie gminy.
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali informacje
przedstawiające stan zdrowia mieszkańców gminy oraz funkcjonowanie ośrodków zdrowia
na terenie gminy, z którymi zapoznali się na posiedzeniach komisji. Informacje przygotowały
pielęgniarki szkolne oraz NZOZ Gaszowice i NZOZ Servimed w Czernicy.
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do informacji w tym
zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.

Ad.l0.
Informacja na temat planowanego wypoczynku letniego dzieci i młodzieży z terenu Gminy
w 2010 r.
Przewodniczący Rady poinformował, że w/w informacje radni otrzymali wraz z materiałami
na sesję, z którą zapoznali się na posiedzeniach komisji. Wypoczynek letni planują
przeprowadzić wszystkie placówki oświatowe na terenie gminy oraz Gminna Komisja
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gaszowicach. Obecnie szczegółowy program
wypoczynku letniego jest na etapie tworzenia i uzgadniania.
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do informacji w tym
zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.

Ad.H.
Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010,

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
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Skarbnik Gminy omówiła i odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami Wójta, do którego
nie wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

15 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
UCHWALA NR LI 242 110 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 20 maja 2010 r.
w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010 - stanowi załącznik do protokołu.

b) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Miastu Rybnik,

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy omówiła i odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami Wójta, do którego. ..me wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

15 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
UCHWALA NR LI 243 110 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 20 maja 2010 r.
w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Miastu Rybnik - stanowi załącznik do protokołu.

c) podjęcie uchwały w sprawie: określenia szczegółowego sposobu konsultacji

z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi

i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 projektów aktów prawa miejscowego

w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji.

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy omówiła i odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami Wójta, do którego
nie wniesiono uwag.
Radny Janusz Milion zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem czy projekt uchwały
obejmuje również stowarzyszenia, które nie mają statusu organizacji pożytku publicznego ale
są zarejestrowane w Krajowym Rejestrze Sądowym, posiadają REGON itp. Radca prawny
--:mgr Zbigniew Pławecki odpowiedział twierdząco, że tak, wynika to z art. 3 ust 3 ustawy
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Glosowanie:

15 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

Uchwała została podjęta jednogłośnie.
UCHWALA NR LI 244 110 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 20 maja 2010 r.
w sprawie: określenia szczegółowego sposobu konsultacji z radami działalności pożytku
publicznego lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych
organizacji - stanowi załącznik do protokołu.
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Ad.12.
Bieżące sprawy.
I Przewodniczący Rady

- poinformował, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 24 czerwca 2010 r. w Ośrodku Kultury
w Czernicy o godz. 16.00.

- poinformował, że zgodnie z art. 24 h ust. 6 ustawy stawy z 8 marca 1990 roku
o samorządzie gminnym w dniu 5.05.2010 r. dokonał analizy danych zawartych
w oświadczeniach majątkowych, złożonych przez radnych. Oświadczenia majątkowe złożono
w ustawowym terminie tj. do dnia 30 kwietnia 2010 roku, zostaną przekazane do Naczelnika
Urzędu Skarbowego w Rybniku oraz zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej
na stronie internetowej Urzędu Gminy Gaszowice. Poinformował również, że w dniu 8
kwietnia 2010 roku złożył oświadczenie jako Przewodniczący Rady na ręce Wojewody.

II Wójt
- poinformował, że w dniu dzisiejszym odbyła się narada z dyrektorami szkól i przedszkoli,
na której ustalono między innymi, że Przedszkole w Gaszowicach będzie w tym roku pełniło
dyżur w okresie wakacyjnym. Ustalono że do przedszkola będzie uczęszczało dziecko,
którego obydwoje rodzice pracują oraz, że odpłatność za przygotowanie posiłków za ten
okres regulowana będzie z góry.

III Radna Maria Knapik podziękowała tym radnym, którzy w odpowiedzi na apel odnośnie
uhonorowania osiągnięć sportowych Kamila Widawskiego oraz artystycznych Mateusza
Piecowskiego.

IV Radny Janusz Milion podziękował za indywidualne wsparcie finansowe Parafialnego
Koła Stowarzyszenia Rodzin Katolickich w Czernicy między innymi na organizację spotkania
z osobami niepełnosprawnymi i starszymi, które odbyło się 11 maja 2010 r. w Sali
widowiskowo-sportowej w Czernicy.

V Radna Halina Rybarz-Adamik zwróciła się o przedstawienie tematu dotyczącego
Turnieju Sołectw, który ma się odbyć na terenie gminy. Sekretarz gminy odpowiada, że
Turniej Sołectw ma się odbyć 13 czerwca 2010 roku na terenie Domu Sportu w Łukowie Śl.
Wstępnie ustalono, że o godz. 12.00. odbędzie się mecz oraz turniej piłki plażowej. Natomiast
od godz.14.00 rozpoczną się sportowo-rozrywkowe rywalizacje pomiędzy poszczególnymi
sołectwami. Wójt dodał, że o godzinie 10.30 rozpocznie się mecz piłki nożnej Łuków Śl.
kontra Czernica.

Ad.13.
Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.
1. Radny Józef Szawerna zapytał Wójta czy przepust zniszczony przez wodę na

Pogwizdowie zostanie odbudowany. Wójt odpowiada, że na dzień dzisiejszy na obecną
chwilę Polskie Koleje Państwowe prowadzą działania związane z przywróceniem nasypu
kolejowego do pierwotnego stanu (przywrócenia ruchu pociągów), a w następnej
kolejności zostanie podjęta decyzja o odbudowie przepustu. Nadmienił, że sprawa ta
została również zgłoszona do Wojewody jako strata powodziowa. Radny Józef
Szawerna dodał, że niewyobrażalne jest, by przepust w tym miejscu nie został
odbudowany, ponieważ mieszkają tam ludzie oraz znajdują się tam pola uprawne. Wójt
poinformował, że dziś odbyło się kolejne spotkanie z przedstawicielami PKP, i do tematu
powrócimy w najbliższym czasie.
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2. Radny Mieczysław Szymik zgłosił, że kolejnym mieszkańcem podtopionym w wyniku
intensywnych opadów deszczu jest mieszkaniec Szczerbie ulicy Radoszowskiej (posesja
nr 40) - Pan Turek. W jego budynku mieszkalnym pojawił się problem z
odprowadzeniem wody, głębokość odprowadzenia jest na 1,70 m, prawdopodobnie
zostały uszkodzone rury przy podłączeniu wody lub budowie kanalizacji. Piwnica w tym
budynku jest cała zalana. Wójt odpowiada, że wczoraj strażacy tam pompowali dziś rano
również, dodał, że sprawę tę należałoby rozeznać na miejscu. Radna Ewa Biernacka
nadmieniła, że taka sama sytuacja jest na ul. Biernackiego. Pan Szymik wtrącił, że na ul.
Biernackiego są studzienki i istnieje możliwość odprowadzania wody, a w tym przypadku
nie ma gdzie wody odprowadzić.

3. Radny Damian Krauze poinformował, że kiedyś na terenie gminy była spółka wodno
melioracyjna która się rozwiązała w 1990 roku. Powodem rozwiązania było brak opłat ze
strony rolników. Zaproponował czy by nie przywrócić spółki wodno-melioracyjnej.
Wójt odpowiada, że spółka wodna nadal istnieje w Świerklanach i w Czerwionce-
Leszczynach. Ustawa o prawie wodnym reguluje działalność takich spółek. Problem na
terenie naszej gminy jest taki, że tereny są poszatkowane, a właściciele terenów pomiędzy
gruntami rolnymi plącąc podatek od nieruchomości - nie są tym zainteresowani.
Nadmienił, że nikogo nie można zmusić. Częściowo rowy na terenie gminy były
czyszczone przez pracowników Zakładu Obsługi Komunalnej, a obecnie od zeszłego
roku czyści je firma z Rybnika, z którą gmina spisała umowę. Dodał, że rowy są
czyszczone dobrze, gdyby to nie miało miejsca - to byłoby znacznie więcej zalań i
podtopień w ostatnim czasie. Radny Damian Krauze poinformował, że był kiedyś
pracownikiem Urzędu Gminy i zajmował się spółkami wodnymi, melioracjami i
odwodnieniami. Na terenie gmin Gaszowice i Jejkowice było 42 km rowów
odwadniających nie licząc drenów. Co roku każdy rolnik płacił według hektara składkę, z
tego tytułu były robione odwodnienia i co 3 lata systematycznie były czyszczone rowy
melioracyjne, co służyło poprawie warunków korzystania z wód i ochronie
przeciwpowodziowej. Nadmienił, aby na nowo powstała spółka wodna każdy
mieszkaniec gminy posiadający pola musiałby zadeklarować chęć przystąpienia do spółki
wodnej.
Przewodniczący Rady zapytał jakie przepisy regulują powstanie i działalność spółki
wodnej.
Radca prawny poinformował, że jest ustawa z 2001 roku Prawo wodne, zarówno
poprzednie jak i obecnie obowiązujące, które reguluje działalność spółek wodnych. Jest
to specyficzna organizacja, która działa na podstawie przepisów prawa wodnego, nie jest
to spółka prawa handlowego.
Radny Damian Krauze podsumowując zasugerował, by zastanowić się nad reaktywacją
spółki wodnej. Rolnicy na pewno nie negowali by płacenia składek, gdyż obecnie są
podtopione wszystkie pola.
Przewodniczący Rady zaproponował, aby kwestią ewentualnej reaktywacji spółki
wodnej zajęła się Komisja Rozwoju Gospodarczego Ochrony Środowiska i Finansów.

PRZERWA
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.

II. Część uroczysta z okazji XX - lecia Samorządu Terytorialnego

Przewodniczący Rady wznowił obrady o godzinie 16.30 rozpoczynając tym samym drugą
część sesji z okazji XX - lecia samorządności. Następnie powitał wszystkich zaproszonych
gości.
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Ad.14.
Przemówienie i podziękowania Wójta oraz Przewodniczącego Rady Gminy.
Wójt Gminy - Andrzej Kowalczyk oraz Przewodniczący Rady - Marek Masarczyk
w swoich wystąpieniach przedstawili obraz samorządności gminy, historię, rozwój samorządu
lokalnego, a w szczególności osiągnięcia i wyzwania gminy Gaszowice na przestrzeni 20 lat.
Ponadto podziękowali wszystkim osobom, które wniosły znaczny wkład pracy zawodowej
i społecznej w rozwój gaszowickiej samorządności. Uczczono również minutą ciszy pamięć
zmarłych pracowników i radnych.
Przemówienia Wójta oraz Przewodniczqcego Rady Gminy Gaszowice - stanowiq załączniki
do niniejszego protokołu.

Ad.lS.
Wręczenie okolicznościowych dyplomów i podziękowań.
Sekretarz Gminy nadmieniła, że XX-lecie samorządu terytorialnego jest okazją nie tylko do
podsumowania dotychczasowej pracy samorządowej, ale również do podziękowań, czy też
wyróżnień osób, które wniosły znaczny wkład pracy w rozwój gaszowickiej samorządności.
Wójt Gminy oraz Przewodniczący Rady wręczyli okolicznościowe podziękowania
wszystkim znamienitym gościom i samorządowcom działającym na terenie naszej gminy
przez 20 ostatnich lat. tj.: Senatorowi Antoniemu Motyczce, Staroście Powiatu Rybnickiego
Damianowi Mrowcowi, radnemu powiatowemu, członkowi zarządu i radnemu Gminy
Gaszowice w latach 1990-2002 Romanowi Kubkowi, radnemu powiatowemu Jackowi
Czogalla, radnemu powiatowemu i dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Szczerbieach
Zbigniewowi Goworowskiemu, radnemu powiatowemu Pawłowi Bugdolowi, Dyrektorowi
Biura Subregionu Zachodniego w Rybniku i Przewodniczącemu Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Adamowi Wawocznemu, Komendantowi
Komisariatu Policji w Gaszowicach Zbigniewowi Ciałoniowi, Przewodniczącemu Gminnej
Rady Sportu Markowi Kuszkowi, Radcy Prawnemu Zbigniewowi Pławeckiemu, Wójtowi
Gminy Gaszowice w latach 1992-1993 Janowi Jochemowi, Wójtowi Gminy Gaszowice w
latach 1993-1998 Janowi Chentoszowi, obecnemu Wójtowi Gminy Gaszowice Panu
Andrzejowi Kowalczykowi, obecnemu Przewodniczącemu Rady Gminy i radnemu od 1990 r.
Markowi Masarczykowi. Następnie wręczono podziękowania radnym pięciu kadencji,
obecnym pracownikom samorządowym Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych Gminy
Gaszowice oraz pracownikom, którzy odeszli na emeryturę.
Ponadto Wójt i Przewodniczący Rady wręczyli podziękowania i nagrody młodzieży
z terenu Gminy Gaszowice za szczególne osiągnięcia w dziedzinie artystycznej i sportowej.
Rodzice uczniów otrzymali listy gratulacyjne za wybitne osiągnięcia zarówno sportowe jak
i muzyczne swoich dzieci. Trenerzy i opiekunowie otrzymali podziękowania za
zaangażowanie w rozwijanie talentu muzycznego oraz za zaangażowanie i pracę włożoną w
przygotowanie podopiecznych do udziału w zawodach sportowych. Byli to:

- Kamil Widawski wraz z rodzicami i trenerem Panem Mirosławem Barszowskim,
- Mateusz Piecowski wraz z rodzicami i opiekunem Panią Katarzyną Brachaczek,
- Ania Porwoł wraz z rodzicami i trenerem Panem Krzysztofem Mika,
- Piotr Wieczorek wraz z rodzicami i trenerem Panem Alfredem Kucharczykiem.

Ad.16
Zamknięcie obrad sesji.
Przewodniczący Rady po wyczerpaniu porządku obrad - po zakończeniu części uroczystej
podziękował wszystkim za udział i zamknął sesję Rady Gminy Gaszowice.
Następnie wszyscy zostali zaproszeni na poczęstunek.

Protokołowała:
/ - / Anna Zimny
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